
Referat fra skolebestyrelsesmøde den 04.09.2024 

Personalerummet kl. 17.00-19.00 

 

Afbud: Marianne, Sandra, Mogens 

 

Indhold Referat 

1. Velkommen til nye medlemmer af 
skolebestyrelsen 

• Præsentation af hele 
skolebestyrelsen. 

• Vi fortæller om vores arbejde i 
skolebestyrelsen. Hvad vil det 
sig at være bestyrelsesmedlem 
og hvad vil det sige at være 
formand for skolebestyrelsen. 

• Skolebestyrelsen konstituerer 
sig. Der skal vælges en formand 
for skolebestyrelsen. 

 
Bilag er vedhæftet 

• BE byder velkommen til især Nanna og Dennis, der er nye 
i skolebestyrelsen. Derefter fortæller hun om 
skolebestyrelses arbejde. Hvilke områder vi arbejder med 
og hvordan vi samarbejder internt og i forhold til 
omverdenen. 

• Skolebestyrelsen konstituerer sig med Nanna Stenholt 
som formand og Anne Katrine Boch som næstformand. 

2. Nyt fra ledelsen 

• Opstart på skoleåret 2024-25 

• Personalesituationen 

• Stillingsopslag og samtaler 

• Renovering af gymnastiksale 

• Prøveeksamen igen i år 

• Elevråd fremadrettet 

• Legens festival 

• Budget 2025 

 

• Opstarten på skoleåret har været god, og alle ansatte er 
mødt ind efter ferien.  

• I august har 1 lærer og 2 pædagoger valgt at opsige deres 
stillinger. Skolen har ansat en lærer i Solen, der indtil nu 
har været i et barselsvikariat og ansætter 2 pædagoger i 
løbet af september.  

• I forbindelse med færdiggørelsen af renoveringen af 
gymnastiksalene er der planlagt to indvielser. Mandag 
efter efterårsferien d. 21/10 kl. 10.00 deltager Billunds 
Borgmester i den officielle indvielse. Eleverne får deres 
egen indvielse den 31/10, medmindre salene er klar til 
brug før denne dato. 

• BE og PV fortæller om de nye prøveeksamener som skolen 
gennemfører igen dette skoleår. Vores erfaringer i år var 
meget positive, da vi ser en eksamensform, som elever 
der er undervist Playful profiter af og lykkedes i. I den nye 
eksamensform kommer deres kompetencer i spil. Vi ser 
elever der i højere grad evner at stille sig frem, 
præsentere og formidle i en eksamens situation. 

• Skolen ønsker at gentænke elevrådets sammensætning og 
arbejdsrutiner. På skolen har vi både et kulturcrew, 
skolepatrulje og andre elevudvalg og grupperinger af 
elever. Dette har udvandet elevrådets opgaver. Skolen 
skal have et elevrådet ifølge folkeskoleloven, men vi 
ønsker at involvere eleverne i det der interesserer og giver 
mening for dem.  

• Alle skoler og børneinstitutioner i Billund Kommune skal 
deltage og arrangere ”Legens Festival” den 11. juni. Vi 
samarbejder med de institutioner som vi normalt 
samarbejder med og ønsker at skabe noget kunst eller 
synligt. 



• Vi fastholder vores ”Vester Festival” som vi gennemfører 
på 3. år. Festivalen afholdes d. 7/5 2025. 

• Skolens budget er dette og næste år påvirket af 
lønstigninger på det offentlige område, som ikke er 
finansieret i det tildelte budget for 2024. Derudover er 
tildelingen pr. elev på almenområdet reduceret. Det har 
endnu ikke været muligt af få afklaret om der pga. 
lønstigningerne tilføres flere midler til skolen i dette 
regnskabsår. Det betyder at skolen har afskediget 2 
lærere udover den naturlige afgang der var igennem 
sidste skoleår. 

• Vi håber at vi har handlet rettidigt i forhold til vores 
budgetter og afventer besked om tilførsel af evt. ekstra 
lønmidler. 

3. Mellemformer 

• Hvad er en mellemform og hvad 
skal den kunne 
 

Bilag er vedhæftet 

• Igennem en årrække har skolen arbejdet med 
”mellemformer”. Mellemformerne ”PLUTO” og ”MÅNEN” 
på Vestre Skole, giver elever med udfordringer, mulighed 
for at få undervisning og pauser i løbet skoledagen i et lille 
fællesskab. Lektionerne er planlagte og variere for den 
enkelte elev. Ofte er elevernes deltagelse i mellemformen 
et led i elevens pædagogiske handleplan. 

• I årets Skoleudviklingssamtale, som bestyrelsen kan 
deltage i, vil Vester Skoles mellemformer, være noget vi 
vil præsentere og drøfte. 

 

4. Det nye børne og ungesyn 

• Præsentation af det nye børne- 

og ungesyn 

• Vores tilgang til det nye børne- 

og ungesyn 

 

Bilag er vedhæftet 

 

• I årets Skoleudviklingssamtale skal vi præsentere vores 
tilgang til Billund Kommunes tilgang til det nye børne og 
ungesyn. 

5. Hvilke emner er vi optaget af 
fremadrettet.  

 

• Skærmbrug i undervisningen og i skoletiden. Ikke kun 
mobil, men også skole PC og andet. 

• Skolefoto udbyder i fremtiden. 

• Princippet for mad på skolen. 

• Principper for Kommunikation imellem skole og hjem. 
(MeBook, MU fravær, Hjernen og Hjertet) 

• Legeplads -renovering og sikkerhed 

• Frivillig forældre arbejde i skolen 

6. Evt.  • Rundvisning i de nyrenoverede gymnastiksale på næste 
bestyrelsesmøde. 

• Skolen ønsker at der etableres ”bump” så farten på biler, 
der henter og bringer elever, hvor busserne også holder, 
sænkes. 

 

 

 


